
 
PROTOKOLL 

 
DATUM 

 

 2023-11-14 

 

Kommunstyrelsen 
Tid 
09:00-16:00

Plats 

Kommunhuset Fjugesta - 
Sammanträdesrummet Multen 

 

Beslutande ledamöter 
Caroline Elfors (M) (ordförande) 
Peter Strömberg (M) (vice ordförande) 
Berth Falk (S) (2:e vice ordförande) 
Caroline Carlvier (M) 
Diana Steen (L) 
Anders Alexandersson (V) 
Joel Olsson (KD) 
Kerstin Leijonborg (FL) 
Mikael Bergdahl (S) 
Christina Kareliussen (S) 
Annica Zetterholm (C) 
David Järn (C) 
Skyeler Palm (SD)

Ersättare 

Harriet Östgren (M) 
Carl Stöltenhielm (M) 
Stefan Elfors (FL) 
Astrid Söderquist (C) 
Pia Frohman (MP) 

 

Övriga 
Åse Friberg (Kommunchef) 
Susanna Göransdotter (Utredningssekreterare) 
Anna Bilock (Ekonomichef) 
 
Protokollet innehåller paragraferna §226 
 
Ordförande 

Caroline Elfors (M) 

Justerare 

Berth Falk (S) 

 

Sekreterare 

Susanna Göransdotter 
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§226 Dnr:KS 23-184 

VA-taxa 2024  
Sammanfattning av ärendet 

Lekebergs kommuns anläggningssavgifter, det vill säga den summa som en fastighetsägare betalar för 
att ansluta sig till VA-kollektivet, täcker inte de kostnader som kollektivet har för att ansluta nya 
fastighetsägare. Kommunens kostnader för att bygga ut VA-verksamhetsområden och koppla in fler 
abonnenter är lika stora som för alla andra kommuner och kollektivet en omotiverad förlust på att 
ansluta fler fastigheter eller områden.  
 
Lekebergs brukningsavgifter är idag bland de 30 högsta i landet. Brukningsavgifterna är till för att 
täcka kollektivets årliga kostnader. Idag finansieras Lekebergs VA-kollektiv med 1,8 mnkr i 
skattemedel och med anledning av bland annat ökade kostnader för tjänsteköp och elkostnader så 
prognostiseras ett underskott om ca 1,1 mnkr för 2024 om inte taxan höjs.  
 
Anläggningsavgifterna föreslås höjas enligt förslag ”VA-taxa Lekebergs kommun 2024” för att 
kollektivet inte ska göra en stor förlust vid anslutning av nya fastigheter.  
Brukningsavgifterna föreslås höjas med 5 procent på den fasta avgiften och oförändrad rörlig avgift. 
Skattefinansieringen lämnas därmed också oförändrad om 1,8 mnkr. 

Beslutsunderlag 

• §159 KSAU VA-taxa 2024 (KS 23-184-1) 
• VA-taxa Lekebergs kommun 2024 (130616) 
• Tjänsteskrivelse VA-taxa 2024 (KS 23-184-2) 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att höja anläggningsavgifterna och brukningsavgifterna enligt 
dokumentet ”VA-taxa Lekebergs kommun 2024”. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Enligt förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 

Annica Zetterholm (C) önskar lämna följande protokollsanteckning "Centerpartiet anser att är av 
största vikt att skyndsamt ta bort skattesubventionen inom VA-kollektivet. Vi menar att de med eget 
vatten, inte ska vara med att finansiera kommunalt vatten." 
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